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AVALIKU ARUTELU PROTOKOLL 
Projekt Vahtra suurfarmi laiendamise detailplaneeringu KSH 
Arendaja Weiss OÜ 
Aeg 10.05.2011 kl 18.00-19.00 
Asukoht Saarde Vallavalitsuse Tali teeninduspunkt (Tali 86101, Saarde vald) 
Osalejad Osalejate nimekiri on toodud lisatud registreerimislehel 

 
Koostaja Veronika Verš 

Päevakava: 

1. Avasõnad – Saarde Vallavalitsus 
2. DP eskiisi tutvustus – OÜ AB Büroo 

3. KSH programmi tutvustus – Ramboll Eesti AS 
4. Arutelu, küsimused ja vastused 
 

 

Kokkuvõte arutelul toimunust 

 

1. Saarde Vallavalitsuse esindaja Tiiu Karu avas koosoleku. 

2. Planeeringu koostaja Valev Abe (OÜ AB Büroo) tutvustas Vahtra suurfarmi 

laiendamise DP eskiislahendust. 

3. KSH juhtekspert Veronika Verš (Ramboll Eesti AS) tutvustas KMH programmi 

ja protseduuri. 

4. Arutelu, küsimused ja vastused 

 

Marje Tamsalu: probleeme on haisuga ja seda juba ammu, kes tahab seal 

elada sellise haisuga? See on spetsiifiline hais, isegi mitte sõnnikuhais. 

Heiki Nurmsalu: oleme teinud vastavad arvutused ja sõnniku laotamispinda 

peaks farmil olema piisavalt. Üheks võimaluseks on lägalaguuni katmine. Teine 

leevendusmeede on sõnniku laotamine ja sissekündmine võimalikult lühikese 

aja jooksul. 

Kalmer Metsaoru: lautade juures on teatav hais, see on ja jääb, sinna ei saa 

midagi parata. On võimalik ka laguuni katta, gaasid koguda ja põletada, millest 

saaks toota energiat farmi jaoks ning jääks üle veel Tali külalegi. Laguuni 

tühjendamine toimub u 10 päeva jooksul kevadel ning sügisel, siis võib-olla 

isegi ainult 5 päeva. Sõnniku viimine mulda võimalikult kiiresti on ka meie 

soov, et väetisena toimivad vajalikud ühendid ära ei lenduks vaid läheks 

mulda. Meie soov ei ole suurt kasumit taga ajada, vaid soovime tuua elu maale 

tagasi. Nt oleme toonud siia 3 perekonda tagasi seoses töökohtadega farmis. 
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Marje Tamsalu: kas probleeme võib tekkida ka joogiveega? 

Kalmer Metsaoru: vesi ei ole probleemiks. 

Kalmer Metsaoru andis arendajapoolse pikema ülevaate Vahtra suurfarmi ajaloost, tegevusest ning 

tulevikuplaanidest. 

Tiiu Karu: farmi ja elamute vahele võiks planeerida heki.  

Kalmer Metsaoru: võib, miks mitte. 

Heiki Nurmsalu: vaatame, kas hekk leevendab õhusaaste osas midagi (arvestame modelleerimisel). 

 

Kuna rohkem küsimusi ega arutelu teemasid ei olnud, tänasid korraldajad arutelul osalejaid ning 

lõpetasid arutelu. 
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